
 

 

1/4 

 

B
E
L
E
ID

S
C

O
M

M
IS

S
IE

 J
E
U

G
D

 –
 1

6
 s

e
p
te

m
b
e
r 

2
0
1
9
 -

 1
9
u
0
0
 

ju
n
is

e
p
te

m
b
e
r 

 
 
 
Verslag 

 
Aanwezig: Kevin De Becker (OEH), Peter Wijns (ACHL), Erwin Scheys 
(ACKO), Robin Ramakers (VAC), Willy Nys (BREE), Owen Malone (VAL) en Liesl Van Barel (VAL – 
Verslag) 
Verontschuldigd: Johan Permentier (SPBO) 
Afwezig: Bert Misplon (RCG) 

 

1 KIDS & CO DAG (beslissend + toelichting) 

De commissieleden worden gevraagd om indien mogelijk aanwezig te zijn om een 

handje toe te steken bij het onthaal en de ontvangst en begeleiding van de sprekers. 

Details worden persoonlijk met de medewerkers besproken. 

 

Het programma is opgesteld in kader van nieuwe beleidsvisie met een infosessie in de 

voormiddag voor trainers en bestuurders. 

Na de middag zal “En Garde” worden opgevoerd gevolgd door verdieping hierover 

voor ouders en bestuurders. De trainers kunnen kiezen uit 3 workshops. 

 

Een nieuwe promotieronde wordt spoedig rondgestuurd. 

Er zijn nog plaatsen beschikbaar voor elke doelgroep, inschrijven kan nog tot 10 

oktober of volzet. 

2 IAAF REGLEMENT (uitwisselend + beslissend) 

In het IAAF reglement staan op p141 en p144 de overzichten van proeven waarop 

nationale indoor en outdoor records of beste prestaties erkend worden. In dit overzicht 

staan ook de categorieën benjamins, pupillen en miniemen. Wat absoluut niet de 

bedoeling is. 

Er zal aan de VCJ gevraagd worden om deze te verwijderen in de nieuwe uitgave.  

3 JEUGDSPORTFONDS (overleg) 

Het reglement voor 2020 werd bij Sport Vlaanderen ingediend. Kleine wijzigingen (niet 

bepalend voor de inhoud) zijn nog mogelijk. 

Nav nieuw beleidsplan zal ook het reglement jeugdsportfonds aangepast moeten 

worden. 

Enkele punten die in de nieuwe versie een plaats zouden moeten krijgen: 

- Veldlopen 

- Recreatie 

- Vertrouwenspersoon 

Een concreet nieuw reglement kan pas worden opgesteld nadat de grote lijnen van het 

beleidsplan vast liggen. 

4 BELEIDSPLAN 2021-2024 (overleg) 

Planning opmaak beleidsplan 2021-2024: tegen overleg december-januari wordt een 

eerste versie voorgesteld. Dit zal ook aan raad van bestuur bezorgd worden. Verfijning 

en aanpassingen in voorjaar om voor de zomervakantie een volledig uitgewerkt plan in 

te dienen. 

Er dient op bepaalde vlakken overlegd te worden met de andere commissies 

(competitie en recreatie) 

Enkele belangrijke aandachtspunten: 
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- Vervolg toepassing beleidsvisie kangoeroes-benjamins. 

- Hierbij aansluitend: ondersteuning trainers 

- Recreantenatletiek (jeugd): dit is een hele grote groep atleetjes (meer dan 

50% van de leden doet geen competitie) die een duidelijke plaats verdienen in 

de clubwerking. Dit is een commerciële opportuniteit, hiervoor bekeken we de 

gymnastiekfederatie waar er een duidelijke scheiding is tussen de competitie 

en recreatie. 

- Drop out blijft een belangrijk meetpunt/aandachtspunt: ledenbehoud ifv groei. 

- Jeugdsportfonds 

- Sportkampen 

5 AANBEVELINGEN VAT (beslissend) 

Aanbevelingen van VAT ontvangen over enkele reglementeringen bij 

jeugdwedstrijden.  

 

Verspringen: De commissie blijft bij de aanbeveling om maximaal 15m aanloop te 

voorzien voor benjamins. (gemeten vanaf de afstootplank of tape op 1m van de 

zandbak indien plank te ver ligt) 

De 15m is ook de maximale aanloopafstand. De kinderen zijn niet verplicht om deze 

volledig te gebruiken. 

 

Reglement betreffende afstoten vanaf plank (of tape): het gebruik van een tape ipv 

afstootplank indien deze zich te ver van de bak bevind moet worden nagekeken en zo 

nodig aangepast in de wedstrijdreglementen. Zeker voor indoor in Gent moet dit 

toegepast worden. 

 

De commissie vraagt ook om mild te zijn in de beoordeling van overschrijden 

afstootplank. Aangezien er in Vlaanderen wordt gemeten vanaf de afstootplaats 

adviseert de commissie om bij een minimale overschrijding de sprong toch op te 

meten. Aan de juryleden wordt geadviseerd om hierin het gezond verstand te 

gebruiken, we moeten ten allen tijden vermijden dat er terug naar het oude systeem 

wordt gegaan met volledig vrije afstootplaats. 

 

Driepuntstart: De commissie volgt het VAT in het gebruik van de driepuntstart. En 

adviseert hiermee ook het VCJ om deze variant in wedstrijd toe te passen. 

- Bij een driepuntstart zal één hand achter de startlijn staan, de voeten staan 

ongeveer op de plaatsen waar ze zouden in staan bij gebruik van een startblok, 

bij het bevel “op uw plaatsen” staat dus één hand en twee voeten en één knie 

op de grond zoals bij gebruik van een startblok (maar dan met één hand); 

- Bij het bevel “klaar” komen de jeugd-atleten met het bekken omhoog en 

verlaat de knie de grond, waarbij dus bij deze houding slechts één hand en 

twee voeten op de grond staan, zijnde de “driepuntstart”; 

 

Horden: voorstel VAT: alles behouden behalve pupillen meisjes naar 68 ipc 76 cm. 

Van LBFA kwam eenzelfde vraag tot aanpassen hoogten maar zij zouden verder willen 

gaan dan enkel verlagen hoogten bij pupillen meisjes. 

 

De commissie geeft een aantal argumenten waarom het aan te raden is de 

hordenhoogtes te verlagen bij verschillende leeftijdsgroepen maar ziet ook een aantal 

problemen: 

Ten eerste moeten nu bijna alle atleten ‘hordenspringen’ omdat de horden te hoog 

staan. 

Daarbij komt dat de grootste problemen voornamelijk bij ritme en impuls liggen: de 

hoogte is inderdaad (te) hoog maar vooral de afstand tussen de horden is te groot. 

Het verlagen van de hoogte impliceert wel (zeker bij de jongens) een probleem om bij 

de scholieren aan de internationale vereisten te voldoen. 
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Een volgend probleem is dat horden van 68cm wel bestaan maar weinig clubs deze in 

bezit hebben. Het aanbod van hordenwedstrijden bij de pupillen (en miniemen?) zou 

daardoor wel eens drastisch kunnen dalen. 

 

Er is momenteel geen consensus bij de commissie jeugd betreffende aanpassingen 

hordenhoogtes. Een beslissing wordt uitgesteld tot de volgende vergadering. 

De kwaliteitsmanager spurt-horden zal worden gevraagd naar advies in deze materie. 

6 SVZ SPORTKAMPEN 2020 

In de herziening van het aanbod atletiekkampen door de federatie zijn er in de 

voorbije maanden enkele overlegmomenten geweest met Sporta en Sport Vlaanderen. 

Op termijn willen we graag een samenwerking met Sporta uitbouwen op vlak van 

administratie. In 2020 zullen 1 à 2 kampen worden gepland in Tongerlo. 

Sport Vlaanderen is vragende partij om de atletiekkampen die zij nu organiseren te 

laten organiseren door de federatie. De federatie heeft hier wel oren naar maar dan 

moet dit wel zeker een meerwaarde zijn voor de federatie. Aangezien dit ook enkele 

administratieve en promotionele moeilijkheden geeft wordt nog een extra gesprek 

gepland op 25/9 alvorens definitief te beslissen. 

Er wordt ook verder nagedacht over een ondersteuning van de clubs om hun beter te 

begeleiden in de organisatie van atletiekkampen (al dan niet op verplaatsing). 

7 SVZ REGIOVERGADERINGEN 

Intussen zijn er 3 regiovergaderingen geweest. Op 30/3 te Vilvoorde met GRIM, SPVI 

en VAC. Op 19/6 te Bornem met ACW, AVKA, LOND, PEGA en SPBO. En op 12/9 te 

Gent met: AVLO, RCG, STAX en VS. 

Bijna elke club geeft aan dat ze reeds training geven volgens de adviezen van de 

federatie (gebaseerd op het LTAD model). 

Als we polsen naar de bereidheid om de competitie voor kangoeroes en benjamins aan 

te passen dan zijn er wisselende reacties. Bijna iedereen erkent dat er iets moet 

wijzigen aangezien huidige aanbod niet strookt met advies voor volgen van 

ontwikkelingsproces atleetjes. Maar hoe we de competitie dan exact zouden moeten 

aanpassen daar blijft wel wat onenigheid over en er zijn ook (terecht) heel wat vragen 

over de praktische toepassing van bepaalde voorstellen die we formuleerden. 

 

Er zijn nog 4 extra vergaderingen gepland: 30/9: Kortenberg, 3/10: Heusden-Zolder, 

10/10 Herentals en 17/10 Brasschaat. 

Alle clubs in de regio van deze vier locaties zijn intussen aangeschreven om op één 

van deze vergaderingen aanwezig te zijn. 

 

Op de Kids & co dag zal nogmaals een opfrissing van de visie voorzien worden en 

zullen ook enkele plannen voor een volgende fase worden onthuld. 

8 OVERLEG ALLE COMMISSIES 

Maandag 23/9 zal er tussen de verantwoordelijke personeelsleden van de 3 

commissies een overleg plaats vinden om de punten van de commissies te bespreken. 

Op maandag 28/10 zal het overleg tussen de 3 commissies dan plaats vinden. 

 

De jeugdcommissie gaf volgende punten door om te bespreken: 

- Samenwerking nav beleidsplan: overlappende aspecten die er gaan zijn 

• Vb recreatieve luik bij de jeugdatletiek 

• Jeugd tem miniem vs jeugd tem scholier (in bepaalde domeinen 

komt dit voor) 

- Hoe komen we tot betere wedstrijdreglementen? 

• Vb aanpassingen jeugd die implicaties hebben op reglementen voor 

cad+ 

• Vlotte(re) communicatie met VCJ 
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9 VARIA 

Robin: Finale BVV: hele puike organisatie. Het tijdschema kon prima gevolgd worden 

en er waren heel veel medewerkers om alles in goede banen te leiden. De 

samenwerking tussen ROBA en RCT werd door de buitenstaanders zeker als geslaagd 

beschouwd. 

 

Liesl: Sportreglementen 2020: hoogten lat BVV pup-min: pupillen meisjes: op de 

finale gaat de lat van 0.95 – 1.05 – 1.15 – 1.20. (= 2x10cm, vervolgens per 5cm). Bij 

alle andere wedstrijden (reeks en finale) is de stijging 1x10cm gevolgd door stijging 

per 5cm. Het is onduidelijk of het een foutje betreft of een bewust verschil. Dit wordt 

uitgezocht. 

10 TO DO 

1. Promotie kids & co dag: officieel bericht, VAT trainers mailen, site, facebook 

(Liesl) 

2. Verzamelen cijfermateriaal beleidsplan (doelstellingen behaald? -> opvolging 

periode 2021-2024) + nieuwe voorstellen tegen vergadering december. (Liesl, 

Owen, Robin) 

3. Zelfde voor jeugdsportfonds: aanpassing reglement, rekening houden met 

beleidsplan. (Liesl, Robin) 

4. Communicatie naar VAT: beslissingen betreffende reglementen jeugd (Robin, 

Liesl) 

5. Communicatie naar VCJ: beslissing betreffende driepuntstart, vraag tot 

aanpassing IAAF reglement records. En herinnering aanpassing info aantal 

pogingen hoogspringen jeugd. (Liesl) 

6. Advies vragen kwaliteitsmanager spurt-horden ivm hoogten horden. (Liesl) 

7. Opvolgen sportreglementen BVV pup-min: hoogspringen (Liesl) 

 

11 VOLGENDE VERGADERING 

Volgende vergadering op maandag 4 november 2019 om 19u te Brussel. 


